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P R O T O K Ó Ł    Nr  V/2011 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 2 września 2011 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.05 

Godzina zakończenia : 12.45 

 

Miejsce obrad : Remiza OSP w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Grzegorz Wacław Gereluk 

5. Józef Waczyński 

6. Ireneusz Jabłoński 

7. Adam Mikutowicz 

8. Rafał Łada 

9. Beata Marlena Jeżerys 

10. Piotr Paweł Dojlida 

11. Barbara Dzienisiuk 

12. Aleksander Werpachowski 

13. Piotr Siemieniuk 

14. Ryszard Sokół 

15. Janusz Sidorowicz 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

 

1. Mirosław Zalewski – Zastępca Burmistrza 

2. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

3. Witold Wróblewski – Pełnomocnik ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień 

4. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

5. Robert Wardziński – radny Powiatu 

6. Tadeusz Oniśko – Radca Prawny 

7. Janusz Czyburko – Prezes SM w Choroszczy 

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad V Sesji : 

 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Wystąpienie Zastępcy Prezydenta Miasta Białegostoku w sprawie przedstawienia koncepcji i założeń rozwoju obszaru 

 metropolitalnego.  

7. Informacja Burmistrza Choroszczy o przebiegu wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2011 roku. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2011 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Choroszcz wraz z prognozą 

 kwoty długu i spłat zobowiązań. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/dyskusja, 

 c/ podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu z przeznaczeniem na 

przeprowadzenie w klasach ,,I’’ Szkół Podstawowych w gminie Choroszcz, przesiewowych badań wzroku i słuchu 

multimedialnym programem ,,Widzę i Słyszę’’ oraz przygotowanie wstępnych kwalifikacji do korekcji wad postawy z 

odpowiednimi zaleceniami. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/dyskusja, 

 c/ podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXX/236/10 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 29.07.2010 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizację inwestycji drogowych w 2011 roku. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/dyskusja, 

 c/ podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zobowiązania się do udzielenia dotacji Miastu Białystok. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/dyskusja, 

 c/ podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Choroszcz zarządzania publiczną drogą powiatową. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Białymstoku do orzekania w sprawach 

 rodzinnych oraz w sprawach pracy i ubezpieczeń społecznych. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu Programu Profilaktyki i 

 Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2012 na terenie gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

 zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych na terenie Gminy Choroszcz.  

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19.  Zakończenie obrad Sesji. 
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Ad. 1 -  

 

 Obrady V Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym 

Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na  7 dni przed Sesją.   

 

Zastępca Burmistrza Choroszczy Mirosław Zalewski zgłosił następujące propozycje do porządku 

obrad: 

1) zmianę tytułu punktu 12 : rozpatrzenie projektu uchwały we sprawie przekazania środków 

na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej 

2) usunięcie pkt 6 z uwagi na nieobecność Zastępcy Prezydenta Miasta Białegostoku p. 

Tadeusza Arłukowicza, który przysłał e-mail wyjaśniający powody przesunięcia tematu 

dotyczącego koncepcji i założeń rozwoju obszaru metropolitalnego na okres po 9 

października 2011 r.  

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad z zaproponowanymi zmianami i poprosił o jego 

przyjęcie w drodze głosowania. 

Uzupełniony porządek obrad  V Sesji został przyjęty 15 głosami za.  

 

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej - IV-  Sesji Rady Miejskiej. 

Protokół został przyjęty 15 głosami za. 

 

 

Ad. 4 – 

 

 Zastępca Burmistrza Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym od   czerwca 2011 r. do września 2011 r. 
 

      ( informacja w załączeniu) 

 

Radna Beata Jeżerys zwróciła się z następującymi pytaniami: 

1) kiedy mija termin zakończenia robót i całej inwestycji drogi Choroszcz – Sienkiewicze 

2) Jarmark Dominikański i jego formuła: odnosi wrażenie, że brak jest pomysłów na nowe 

rozwiązania, a formuła dotychczasowa jest nudna 

3) droga do pałacyku jest odstręczająca z uwagi na materiał, z którego jest zbudowana. 
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Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyjaśnił, że: 

1) droga Choroszcz – Sienkiewicze zostanie zakończona do 30 września 2011 r., zagrożeń nie 

ma, 

2) jeśli chodzi o obecną formułę Jarmarku, to zdanie radnej jest stwierdzeniem subiektywnym 

gdyż nie było też opinii, że jest zła, więc nie zna przyczyny takiej uwagi, 

3) droga do Pałacyku jest w części gminna (na wysokości stadionu), w części jest własnością 

województwa podlaskiego; niewątpliwie trzeba ją wybudować ponieważ jest to dojazd do 

parku pałacowego i całego zespołu, ale także do stadionu i Orlika; mamy taki zamiar i jest to 

inwestycja, która powinna się pojawić w miarę szybko. 

 

 

 

Ad. 5 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radna Beata Jeżerys w imieniu mieszkańca wsi Sienkiewicze poruszyła temat sprzątania lasów, 

szczególnie w ciągu dróg: czy było to robione na wiosnę i czy jest przewidziane jesienią? 

 

Radny Aleksander Werpachowski zwracając się do radnych powiatowych poruszył problem drogi 

powiatowej biegnącej przez wieś Konowały: robi się na niej pewnego rodzaju zlewisko wodne ( np. 

w 2010 r. przy przymrozkach i odwilżach 3-4 krotnie było na niej tyle lodu, że autobus nie mógł 

jeździć). Ze strony gminy wykonano drogę objazdowa tzw. zagumienną, ale problem pozostał i 

należy  wodę odprowadzić na drugą stronę do rowu w kierunku Śliwna poprzez położenie przepustu 

przez drogę powiatową.  

 

Radny Ireneusz Jabłoński poruszył problem drogi powiatowej w Złotorii, która nie ma przepustu i z 

uwagi na zbierająca się na jezdni wodę były już wypadki. Poprosił o wykonanie takiego przepustu 

na zakręcie, naprzeciw byłego kółka rolniczego. 

 

Radny Marek Żmujdzin odpowiedział, że należy złożyć wniosek do Powiatowego Zarządu Dróg, a 

radni powiatowi poprą go. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki wypowiadając się w kwestii drogi do pałacyku Branickich wskazał, że za 

jej wykonaniem przemawiają nie tylko względy estetyczne ale także praktyczne gdyż przy tej 

drodze jest osiedle Zielona Dolina, budynki i woda zalewa wejścia do nich oraz piwnice. Poprosił o 

przyspieszenie działań aby w projekcie uwzględnić odprowadzenie tej wody  

 

 

Radny Piotr Tymiński przypomniał, że trwa wycinka krzaków i gałęzi przy drogach na terenie 

gminy, które miały być zagospodarowane przez spółkę ZEC – Wod jako paliwo biologiczne.  Ze 

względu na nie wywiązywanie się z tego obowiązku poprosił o interwencję z Urzędu, gdyż leżące 

gałęzie zagrażają bezpieczeństwu. Następnie poruszył kwestie poboczy budowanych przy Sz. 

Kruszewskiej, do których ma zastrzeżenia. Budowane są bowiem ze zwykłego piasku (pierwszy 

deszcz je rozmyje co już było zaobserwowane) Dlatego uważa, że ktoś z gminy powinien przy 

najbliższych projektach być odpowiedzialnym za kontrolowanie i współorganizowanie tego tematu, 

począwszy od etapu projektowania. Na odcinku Białystok – Krupniki pobocza są w  tej chwili 

ciągle dosypywane ponieważ technologicznie jest to źle wykonane. Spływający piasek dodatkowo 

zatyka rury odpływowe. 
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Radna Beata Jeżerys poprosiła o oznakowanie ścieżki rowerowej przy Sz. Kruszewskiej od strony 

dróg dojazdowych, z uwagi na bezpieczeństwo. Poprosiła także o dowiezienie żwiru i wyrównanie 

odcinka drogi w Krupnikach: od strony ul. Technicznej w Białymstoku w stronę lasu. 

 

 

Radny Grzegorz Gereluk przypomniał ponownie o swoim wniosku odnośnie podjęcia rozmów i 

wspólnych działań z SM w Choroszczy w sprawie uregulowania stanu prawnego ul. Powstania 

Styczniowego. Na części należącej do gminy tej drogi są pozapadane studzienki i nierówności.  W 

związku z tym wnioskuje o dokonanie napraw przy studzienkach, a docelowo o zmodernizowanie 

tej drogi z wykonaniem przy niej parkingów (jak ul. Sportową). Jednocześnie przypomniał, że na 

terenie osiedla jest droga gminna będąca typową ulicą osiedlową i dlatego powinna być przekazana 

na rzecz SM. 

 

Radny Piotr Siemieniuk poinformował o problemie związanym z przebudową Sz. Kruszewskiej: na 

skrzyżowaniu tej drogi z tzw. betonówką proponuje wybudowanie ronda. Ponieważ jest za późno na 

jego uwzględnienie z uwagi na koszty, proponuje więc wnioskowanie do Powiatowego Zarządu 

Dróg o właściwe oznaczenie tej drogi od strony Kruszewa. Poprosił także o poparcie jego wniosku 

kierowanego do Powiatu odnośnie utwardzenia dróg: Czaplino – Niewodnica oraz Kolonia Czaplino 

– Mińce – Trypucie. Drogi te łączą dwie gminy, są także ważne z punktu widzenia Powiatu. Należy 

je utwardzić przynajmniej emulsją lub asfaltem.  

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski udzielił następujących wyjaśnień: 

1) przystanek w Barszczewie, który został zniszczony na skutek uderzenia w niego 

samochodem zostanie rozebrany, a w jego miejsce wybudowany zostanie nowy przystanek; 

nastąpi to po zakończeniu  uzgodnień z firmą ubezpieczającą, 

2) zauważył, że sprzątanie lasu jest najlepiej wykonywać wiosną, gdy nie ma trawy i widać 

śmieci; porządek na nieruchomościach to obowiązek właściciela posesji, ale przyznał, że 

gmina ma z tym problem jak i inne gminy w Polsce, liczymy na zapisy nowej ustawy, wg 

której gmina stanie się właścicielem wszystkich odpadów; pojawi się nowe zadanie gdyż 

trzeba będzie ustalić stawkę tzw. opłaty śmieciowej, którą będzie musiał wnieść każdy 

właściciel, a gmina będzie obowiązana odebrać wszystkie odpady od właściciela. Jest to jego 

zdaniem rozwiązanie rozsądne i sprawdzone już w Europie, 

3)  jeśli chodzi o drogę przy boisku: problem kanalizacji był analizowany i rzeczywiście woda 

z terenów Spółdzielni Mieszkaniowej nie ma odpływu, kanał deszczowy który kiedyś 

funkcjonował został między dwiema studzienkami zabetonowany. Wybudowanie drogi 

musiałoby się wiązać z wybudowaniem kanalizacji deszczowej co rozwiązałoby problem z 

odwodnieniem terenu SM – być może w przyszłym roku uda się to zrealizować, 

4) przypomni się Spółce ZEC – Wod w Choroszczy o konieczności zebrania gałęzi z terenów 

przydrożnych, 

5) jeśli chodzi o problemy techniczne z poboczami poruszonymi przez radnego uważa, że 

należy w tej sprawie zaufać fachowcom, a od napraw jest wykonawca (gwarantują to zapisy 

gwarancji w umowie); w tej chwili wykonane pobocza są uzupełniane bo wykonawca ma 

taki obowiązek umowny. Te odcinki, które nie zostały wymyte porośnięte są już darnią. 

Podbudowa pod ścieżką lub drogą musi być wykonana z gruntu mineralnego 

przepuszczalnego, z gruntu który można zagęścić, a jeżeli wchłonie wodę to nie zmienia 

swojej objętości. Podbudowa z gliny, która była w niektórych miejscach, nie wytrzymuje 

nośności i pod wpływem wody pęcznieje. Po to właśnie wymiana gruntu na materiał 

mineralny np. piasek, a kolor żółty piasku świadczy o tym, że jest niezanieczyszczony, 
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lepszy. On się wprawdzie poddaje w pierwszym roku i jest wypłukiwany, ale generalnie 

dużo lepiej zdaje egzamin ponieważ jest odporny na wodę, 

6) ul. Powstania Styczniowego i ten drugi odcinek znajdujący się przy blokach to dzisiaj drogi 

wewnętrzne SM, a tej prostopadły odcinek to temat otarty do rozmów z SM, 

7) sprawa drogi w Krupnikach: zwrócił uwagę, że takie sprawy należy bezpośrednio zgłaszać 

do drogowca, będzie to wykonywane ze środków i w  ramach bieżącego utrzymania dróg, 

8) projekt drogi tzw. betonówka z Sz. Kruszewską został wykonany 3 lata temu, natomiast 

wykonanie inwestycji to czas bliżej nieokreślony; uwaga radnego słuszna i na pewno 

oznakowanie spowodowałoby wzrost poziomu bezpieczeństwa na tym odcinku. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał natomiast o konieczności zadbania o wykoszenie i 

odkrzaczenie dróg, by widoczność na nich  była odpowiednia. 

 

Radny Piotr Siemieniuk nawiązując do przebudowy drogi Kruszewo – Białystok poinformował, że 

ciężarówki dowożące materiał na ta drogę wykorzystują drogę z Zaczerlan do Sz. Kruszewskiej 

przez co droga jest niszczona. W związku z tym poprosił o zadbanie, aby po zakończeniu inwestycji 

na Sz. Kruszewskiej droga ta była wyremontowana i doprowadzona do właściwego stanu. 

 

Radny Piotr Tymiński powiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią Burmistrza odnośnie poboczy 

ponieważ bierze pod uwagę odcinek poboczy poprzednio wybudowany z pospółki   żwirowej i 

spełniły warunki. Dlaczego więc teraz pobocza robione są z piasku? Wypowiadając się także w 

przedmiocie inwestycji na Sz. Kruszewskiej zwrócił uwagę na potrzebę wybudowania polnego 

parkingu (zatoki) przy tzw. szubienicy by można było się zatrzymać, obejrzeć to historyczne 

miejsce. Zwracając się do radnych powiatowych poruszył sprawę odcinka jezdni na skrzyżowaniu 

ulic Ogrodowa – Dominikańska: jego zdaniem należy wyciąć ok. 15 m
2 

i położyć jedną właściwą  

warstwę asfaltu gdyż w tej chwili jest tam kilka warstw asfaltowych „placków” i zimą będą się 

kruszyć. Przypomniał, że jest to trasa przejazdu samochodów ciężarowych. 

 

Radna Beata Jeżerys zapytała na jakim etapie jest przygotowanie wiaty przystankowej w 

Sienkiewiczach? Czy były ustalenia w tej sprawie pod kątem wykonania, finansowania; 

przypomniała, że nie chodzi tu o środki z funduszu sołeckiego. 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w sprawie przystanku w Sienkiewiczach była 

komisja: lokalizacja jest ustalona, ale w budżecie roku 2011 nie ma środków na jej wykonanie; 

zapewnił jednak, że jeśli pojawi się taka możliwość to będzie to wykonane w 2011 r. lub w 2012 r. 

Zwracając się do p. Tymińskiego dodał, że asfalt nie był wylewany bezpośrednio na piasek, była 

jeszcze podbudowa żwirowa. Należy też pamiętać, że jest inspektor nadzoru, wykonawca, którzy 

ocenia uwagi przekazane przez gminę. 

 

Radny Piotr Siemieniuk zwrócił się z zapytaniem odnośnie inwestycji drogowej w Kościukach, 

przypominając, że chodzi o drogę gminną. 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski odpowiedział, że w 2011 r. wykonano dokumentację na 

drogę w Kościukach i Ruszczanach. 
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 Ad. 6 – 

 

  Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informację Burmistrza Choroszczy o przebiegu 

wykonania budżetu za I-wsze półrocze 2011 roku przedstawione przez Skarbnik Gminy Joannę 

Kunikowską.  

Dochody: plan – 31 953 060 zł, wykonanie – 17 561 979,75 zł. 

Wpłynęła dotacja w wysokości 75 000 zł jako refundacja zrealizowanej w 2010 r. budowy drogi 

Złotoria- Babino. Ponadto wpłynęło 1 000 zł pozyskanych na przebudowę drogi Choroszcz – 

Sienkiewicze. Dochody od osób prawnych, fizycznych i innych jednostek nie posiadających 

osobowości prawnej : ogółem zostały wykonane w 52,09 % - zgodnie z założeniami. Zalegającym 

podatnikom podatku od nieruchomości i podatku rolnego wystawiono 767 upomnień na kwotę 

222 083,03 zł oraz 121 tytułów wykonawczych na łączną kwotę 18 793,35 zł. W I półroczu 2011 r. 

rozpatrzono 5 wniosków o umorzenie zaległości podatkowych, w tym 3 wnioski od osób prawnych. 

Wszystkie wnioski rozpatrzono pozytywnie. Łącznie umorzono podatek na kwotę 15 988 zł i 

odsetki w wysokości 59 zł. Wpływy z tytułu zezwoleń na sprzedaż alkoholu zrealizowano w 110,62 

%. W 2011 r. wpłynęła refundacja części unijnych środków za zrealizowaną w 2010 r. inwestycję 

pn. „Modernizacja Przedszkola Samorządowego w Choroszczy” – 87 445,84 zł oraz środki na 

realizację projektu Lepiej w grupie niż w chałupie – 207 942,20 zł. Dochody realizowane w 

jednostkach oświatowych wykonano w 47,15 %. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

wpłynęła refundacja części unijnych środków za zrealizowane w 2010 r. inwestycje pn. „Budowa 

kanalizacji sanitarnej w Żółtkach” – 794 490 zł oraz „Budowa kanalizacji sanitarnej w Klepaczach” 

– 1 477 272 zł. Zwrot podatku VAT od budowy kanalizacji sanitarnej w Klepaczach i Żółtkach – 

684 950 zł. - uzyskano dochody z tytułu opłaty ekologicznej za usuwanie drzew w wysokości 

12 823,52 zł oraz 10 779 zł z tytułu opłat środowiskowych z Urzędu Marszałkowskiego.  

Dochody z tytułu dotacji w I półroczu 2011 r. spływały bez zakłóceń. 

Z planowanej na 2011 r. kwoty wydatków 34 211 635 zł w pierwszym półroczu wydano 

13 993 649,91 zł co stanowi 40,90 % planu, z tego: wydatki bieżące: plan – 26 280 067 zł, 

wykonanie – 13 096 244,53 zł. Wydatki majątkowe: plan – 7 931 568 zł, wykonanie – 897 404,38 

zł. 

Transport i łączność: w I półroczu 2011 r. wydano 338 050 zł, co stanowi 45,93 % planu, na dopłatę 

Miastu Białystok do komunikacji miejskiej. Wydano 81 524,27 zł na zimowe utrzymanie dróg 

powiatowych, z tego z  dotacji - 27 000 zł. 

Z planowanych wydatków inwestycyjnych zrealizowano: 
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- przebudowa drogi w Rogowie  - etap III – 221 198,54 zł  - wykonano drogę o nawierzchni 

asfaltowej na podbudowie z kruszywa naturalnego na odcinku 377,10 mb (2074,05m2) wraz z 

wykonaniem odwodnienia terenu oraz wykonaniem chodników oraz wjazdów z kostki oraz 

przekazano dotację na budowę drogi Białystok – Kruszewo w wysokości 68 067,60 zł. Ze środków 

inwestycyjnych wydano 20 817,75 zł na: remont nawierzchni drogi w sąsiedztwie miejscowości 

Złotoria – 13 643,37 zł - opłacono koszt dokumentacji projektowej; budowa parkingu przy ul. 

Sportowej w Choroszczy – 7 104,38 zł. Wydatki na utrzymanie szkół zrealizowano w 51,56 %. 

Środki pieniężne zostały wykorzystane przede wszystkim na wynagrodzenia i pochodne od 

wynagrodzeń, bieżące utrzymanie szkoły, zakup pomocy naukowych i materiałów kancelaryjnych. 

Pomoc społeczna: na świadczenia rodzinne wydano ogółem 1 540 810,63 zł, z tego: 

1) zasiłki rodzinne, zasiłki pielęgnacyjne, świadczenia pielęgnacyjne– 1 363 832 zł, 

2) wypłata świadczeń z funduszu alimentacyjnego (54 rodziny)– 119 063,87 zł. 

3) składki społeczne dla osób otrzymujących świadczenia pielęgnacyjne – 13 402,75 zł, 

4) koszty obsługi zadania – 44 994,73 zł, 

Z otrzymanej dotacji wykorzystano kwotę 73 435,84 zł na zasiłki okresowe, z których skorzystały 

89 rodziny. Udzielono w tym zakresie 303 świadczeń. Ze środków własnych: 

- na zasiłki celowe jednorazowe wydatkowano kwotę 18 442,39 zł – w tym udzielono pomocy 1 

rodzinie z tytułu klęski żywiołowej na łączną kwotę 6 000 zł 

- kwota 88 233,24 zł stanowi opłatę za pobyt 10 osób umieszczonych w Domach Pomocy 

Społecznej z uwagi na brak możliwości zapewnienia całodobowej opieki w środowisku 

lokalnym. 

W I półroczu wypłacono 317 dodatków mieszkaniowych na kwotę 50 342,31 zł. Wykorzystano 

ogółem kwotę 139 329 zł wypłacając 69 osobom zasiłki stałe udzielając 392 świadczeń 

Dożywianie: wydatkowano ogółem kwotę 98 104,51 zł, w tym 48 104,51 zł stanowią środki 

własne, a 50 000 zł stanowi otrzymana dotacja. Z dożywiania korzystało 242 dzieci z różnych szkół 

z terenu miasta i gminy, ponadto 35 rodzin skorzystało z pomocy celowej na dożywianie. Całość 

zadania z dotacji jest realizowana w ramach rządowego programu „Pomoc Państwa w zakresie  

dożywiania”. 

Środki na wypłatę stypendiów:  

- stypendia socjalne – 49 867,02 –ze stypendium skorzystało 167  uczniów, 

- stypendia naukowe – 6 000 zł – 5 uczniów 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: ze środków bieżących sporządzono mapy; z 

wydatków inwestycyjnych zrealizowano budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Klepacze – 
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78 117,50 zł – projekt przyłączy oraz montaż systemu GSM w przepompowniach. Na oczyszczanie 

miasta i wsi wydano ogółem 40 952,92 zł. Na rozbudowę oświetlenia ulicznego wydano 61 551,08 

zł. Wydano 27 525,88 zł na usuwanie padłych zwierząt oraz odłów psów. 

Kultura fizyczna i sport: na obiekty sportowe wydatki zrealizowano w 65,81%: nawożenie, 

koszenie, nawodnienie, pielęgnacja boisk, naprawy na boiskach oraz energia elektryczna w 

szatniach. Ze środków inwestycyjnych zrealizowano budowę kompleksu boisk Orlik – 149 710,22 

zł - poprawiono drogę dojazdową oraz wykonano przyłącze wodociągowe i elektryczne, opłacono 

wymianę gruntu. 

       (szczegółowa informacja w załączeniu) 

 

 Ad. 7 - 

 

 Skarbnik Gminy przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2011 rok. 

 

Joanna Kunikowska przedstawiła następujące propozycje zmian w budżecie gminy na 2011 rok: 

1) wprowadzić po stronie dochodów 30 000 zł w związku ze zwiększeniem dotacji z Powiatu na 

realizację inwestycji „Budowa drogi do Rogowa”, 

2) w związku z oszczędnościami na inwestycji pn. „Budowa drogi Choroszcz — Sienkiewicze” 

zmniejszyć plan dochodów i wydatków o kwotę 130 000 zł (dotacja z budżetu państwa), ponadto tej 

inwestycji zmniejszono kwotę 110 000 zł. Środki te przeznaczyć na oświetlenie uliczne — 30 000 

zł, 20 000 zł na dopłaty do przedszkoli, 90 000 zł na pomoc powiatowi w realizacji budowy drogi do 

Kruszewa, 

3) ponadto dokonać przesunięcia środków w wys. 8 200 zł z inwestycji pn. „Projekt przebudowy 

Szkoły Podstawowej w Choroszczy” na Modernizację oświetlenia ulicznego, 

4) w związku z podpisaną umową o przyznanie ze środków europejskich pomocy na realizację 

operacji Remont budynku komunalnego mieszczącego świetlicę wiejską w Barszczewie do planu 

wydatków dodano kwotę 143 567 zł; na kwotę tę zostanie zaciągnięta pożyczka na wyprzedzające 

finansowanie inwestycji, 

5) w związku ze zmianami w realizacji projektu „Lepiej w grupie niż w chałupie” zmniejszyć plan 

dochodów i wydatków w 2011 r. o kwotę 47 051 zł, 

6) w związku z ponadplanowym wykonaniem dochodów z tytułu wpłat za koncesje na sprzedaż 

alkoholu — 10 600 zł zwiększyć o tę kwotę plan wydatków na przeciwdziałanie alkoholizmowi, 

7) pozostałych zmian dokonać w związku ze zmianą realizowanych zadań, 

8) wprowadzić zmiany w związku z przyznaniem środków unijnych na realizację projektów:  

1. „Wirtualny i realny spacer po Choroszczy” — 10 702 zł,  

2. „Renowacja nawierzchni trawiastej stadionu miejskiego w Choroszczy i naprawa dwóch 

sektorów trybun” — 20 060 zł  
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3. przeprowadzenie pikniku rodzinnego pn. „Drzewo rodzinne” — 8 081 zł. 

 

W dyskusji udzial wzięli: 

Radny Tomasz Kraśnicki zapytał czy projekt rozbudowy Szkoły Podstawowej w Choroszczy 

dotyczy całej szkoły czy tylko sali gimnastycznej? 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski odpowiedział, że projekt obejmuje salę i infrastrukturę 

towarzyszącą: całe otoczenie, dojazdy, parkingi,  bez rozbudowy szkoły w tym etapie. 

Radna Beata Jeżerys przypomniała, że na na poprzwednich Sesjach Burmistrz Ułanwoicz 

mówił, że drogfa powiatowa od drogi krajowej Nr 8 Porosły – Horodniany będzie przebudowana w 

następnym etapie. Zmiany w planie pokazują, że drogi w ciągu wymienionych dróg gminnych i 

powiatowych są zapisane w planie na ten rok pod różnymi postaciami, a mianiowicie: przebudowa 

ul. Wodociągowej, przebudowa ul. Kolejowej, wnisoek na schetynówkę w sprawie przebudowy 

ciągu drogowego etap I, gdzie jest wymieniona cała droga i jeszcze przebudowa dróg w Klepaczach. 

Wydaje jej się, że chodzi cały czas o to samo (chyba że się myli) – o przebudowe dróg w 

Klepaczach . Dlatego uważa, że warto wyraźnie powiedzieć, że takiego II etapu, który obejmowałby 

w jakimkolwiek stopniu Krupniki  lub Porosły być nie może  z uwagi na zakres przedsięwzięcia. 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyjaśnił, że temat był wielokrotnie potwierdzany, 

można czepiać się nazewnictwa, ale intencja jest taka by te drogi, które miały być wybudowane- 

albo zostały wybudowane lub są budowane. Następna najważniejszą inwestycją na naszym terenie 

jest wybudowanie tego ciągu od Porosł do Horodnian. To, że akurat te dwa odcinki na tym etapie są 

zgłoszone (przypomniał, że termin składania wniosków jest do 30 września) to dlatego, że na ul. 

Wodociągową mamy już pozwolenie na budowę, natomiast na tę część ul. Kolejowej Powiat miał 

projekt, który zostanie tylko zaktualizowany. To są dwa odcinki, które są najlepiej przygotowane do 

tego by móc złożyc wniosek w tym rozdaniu więc nie ma się nad czym zastanawiać. Gdyby nie było 

tych dokumentacji to w ogóle nie moglibyśmy złożyć wniosku w tym rozdaniu i nie moglibyśmy 

liczyć na żadne pieniądze. Zakłada, że następny wniosek po uzyskaniu akceptacji pierwszego, 

będzie na drogę w Krupnikach. Droga między Porosłami i Krupnikami jest droga powiatową i 

decyzję o budowie tego odcinka podejmie Powiat, nie gmina. Mówimy o teorii, że to droga w 

Krupnikach powinna powstać. Przypomniał, że złożono wniosek do Miasta Białegostoku o to by 

odłączyć się od gminy. Przyznał, ze nie wie co się wydarzy, jak Rada będzie głosować budżet. Już 

były takie głosy, że jeśli chcecie się odłączyć to po co gmina ma na tym terenie prowadzic 

inwestycje. To niebezpieczne: gmina wyłoży pieniądze, a za chwilę Rada Miasta Bałegostoku 

przegłosuje chęć przyłączenia tych miejscowości. Biorą pod uwagę inne okoliczności jak 

przychylność Wojewody, Premiera prowadzące do pozytywnej decyzji odnosnie odłączenia – radni 

będą ostrożni przy decydowaniu o budowie drogi w sytuacji gdy wszczęto procedurę. Uważa, że 

droga powinna być budowana i w normalnej sytuacji, gdy jesteśmy za rozbudową gminy.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że oświetlenie Sz. Kruszewskiej też było pod 

tzw. znakiem zapytania, a w tej chwili staje się ona faktem i przyznaliśmy na nią niemałe środki (20 

słupów, 30 lamp). 

 



 11 

Radny Rafał Łada przyznał, że faktycznie Rada jest w wyjątkowo niekomfortowej sytuacji – 

przekazywanie środków na ten teren może budzić niepokój radnych, ale z drugiej strony 

nieprzekazanie środków może przyspieszyć odłączenie. Przypomniał, że osobiście zapraszał 

Burmistrza 2 razy na spotkanie w Porosłach – żadne nie doszło do skutku. Rada ma „trudny orzech 

do zgryzienia”. Poprosił by pamiętać jednak o tym, że procedurę odłączenia można w każdej chwili 

zawiesić, odwołać. Była mowa, że kwota 40 tys zł na projekt drogi powiatowej Nr 1551B od Sz. 

Warszawskiej do Sz. Kruszewskiej znajdzie się w budżecie gminy. Znalazły sie, ale nie na ten cel. 

Jego zdaniem te inwestycje powinny się nazywać jednolicie, nie powinny być rozdrobnione. 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przyznała błąd w tej kwestii: naniosła zmianę w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej, a nie zrobiła tego w załączniku do zmian w budżecie. Będzie to 

uregulowane na następną Sesję. 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski potwierdził, że sytuacja ta jest trudna, ale mówiąc o 

Radzie radny Łada ma na mysli także siebie jako jej członka. Ta inwestcyja powinna jego zdaniem 

„pójść”, ale z drugiej strony jest realne zagrożenie jeżeli inicjatorzy odłączenia są zdeterminowani i 

chcą odejść, podnoszą tą kwestię. Nie słyszał na dzisiaj innego stwierdzenia z ich strony. To oni 

jako grupa inicjatywna są w trudnej sytuacji bo zastanawiają się  w jaką pójść stronę, wachają się. 

To odrębna jednak dyskusja. Jeśli chodzi o kwotę 40 tys zł  przypomniał, że chodzi o odcinek drogi 

powiatowej. Jeżeli Powiat w swoim budżecie nie zapisuje takiej inwestycji pn. opracowanie 

projektu i nie upomina się od gminy o pieniądze – nie będziemy robić sztucznego zapisu. 

Radny Grzehorz Gereluk przyznał, że ma dylemat słysząc dwie różne opinie jeżeli chodzi o 

spotkania 2 stron. Radny Łada twierdzi, że pomimo zaproszeń zarzad nigdy nie wziął udziału w 

takim spotkaniu, a Burmistrz mówi, że nigdy nie było takiego zaproszenia – ktoś się mija z prawdą, 

którą chciałby poznać. 

Radny Rafał Łada dodał wyjaśniając, że takie zaproszenia padały z jego strony na Sesji – są 

zaprotokołowane i można to sprawdzić. Przypomniał sytuację z przeszłości: przełom lat 80-90 i 

pierwsza próba odłączenia od gminy, chodziło wtedy o Klepacze. Jakie wtedy było ogromne 

zagrożenie, że tereny te odejdą. Inwestycje są jednak nadal kontynuowane – chwała za to władzom. 

Jego zdaniem tereny te już nie myślą by zmieniać granice administracyjne. W tej chwili dochodzimy 

do takiej sytuacji jak 20 lat temu w Klepaczach. Zapytał: czy macie państwo ten sam pomysł, który 

mieliście 20 lat temu, czy swoim działaniem chcecie spowodować, że mieszkańcy tych 

miejscowości odejdą, czy chcecie działać jak w przypadku Klepacz? 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski przypomniał, że sytuacja przedstawiona przez radnego 

miała miejsce przed rokiem 1990, przed powstaniem samorządu. Chciałby także przypomnieć, że 

jeżeli chodzi o obecną sytuację, gdyby doszła do skutku inwestycja firmy IKEA na terenie sołectwa 

Porosły Kolonia, doszłyby do skutku wszystkie inwestycje na tym terenie. Sprawa niestety „rozbiła 

się” o jedną rodzinę, która nie wyraziła zgody na sprzedaż. Także w kwestii kanalizacji sanitarnej 

był opracowany ogromny projekt na 23 mln zł, który był na liście projektów kluczowych. Gdyby 

doszło to do skutku kanalizacja byłaby wybudowana. Nie możecie mówić, że gmina nic nie zrobiła 

w tym kierunku by inwestycje „poszły”. Wydarzyły się jednak rzeczy od nas niezależne, 

zewnętrzne.  

Radny Rafał Łada odnosząc się do wypowiedzi zapytał: jakie działania podejmowała gmina by 

przekonać tą rodzinę w Porosły Kolonia, czy w ogóle podjęła takie działania? 
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Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyjaśnił, że były działania, próby rozmów prowadzone 

były kilkakrotnie z tymi ludźmi, ale jeśli ktoś nie chce sprzedać to nic nie jest w stanie go 

przekonać.  

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zauważył, że radny Łada wypowiada sięmjakby był 

przekonmany o dokonaniu się faktu odłaczenia, ale jego zdaniem nie jest to takie pewne.ponieważ 

nie zależy to tylko od decyzji prezydenta, ale także wojewody – czas pokaże jakie decyzje zapadną, 

a na ten moment nic nie jest przesądzone, Rada nie może się mu tłumaczyć, potrzebny jest spokój. 

Jeśli chodzi o inwestycje w Klepaczach to ul. Wodociągowa jest budowana odcinkami 200-250 m i 

czeka się na to kilka lat, a mówi się o jednej inwestycji. Dlatego często ta inwestcyja jest w 

budżecie, a przez to stanowi pożywkę dla ataków p. Łada. W innych miejscowościach wykłada się 

od razu 1 mln zł i ulica jest od razu zrealizowana, gdy tymczasem ul. Wodociągowa jest budowana 

od 6 lat. 

Radny Rafał Łada nie zgodził się ze stwierdzeniem przedmówcy – nie wie czy sprawa 

odłączenia jest przesądzona; ani on , ani mieszkańcy nie spotkali się z Prezydentem Białegostoku i 

nie wiedzą jaka będzie decyzja. Natomiast Przewodniczący wypowiada się jakby to wiedział. 

Poprosił Radę o podjęcie działań bo stwierdza ich brak. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

  (uchwała Nr V/55/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

 

 

Ad. 8 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik 

Gminy o przedstawienie propozycji zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Choroszcz 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

 

Joanna Kunikowska wyjaśniła, że prognozowane dochody i wydatki na lata 2012-2017 zostały 

przyjęte na podstawie analizy lat 2008-2010. W prognozie uwzględniono dynamikę średnioroczną 

na poziomie 2,5 %. Ponadto przyjęto w latach 2013-2014 zwiększone dochody z tytułu 

odszkodowań za przejęte gruntu w związku z planowaną budową drogi krajowej Nr S 19. 

Przewiduje się zaciągnięcie kredytu w roku 2011 — 1 805 578 zł na spłatę deficytu, 3 118 119 zł na 

spłatę zaciągniętych zobowiązań oraz 450 000 zł pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

inwestycji pn. Zagospodarowanie centrum Wsi Izbiszcze na przestrzeń społeczno — kulturalną oraz 

143 567 zł pożyczki na wyprzedzające finansowanie inwestycji pn. Remont budynku komunalnego 

mieszczącego świetlicę wiejską w Barszczewie. W roku 2011 planuje się spłatę zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz wykupu obligacji w wysokości 3 118 119 zł oraz spłatę 
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pożyczek na wyprzedzające finansowanie inwestycji, które było zaciągnięte w 2010 r. w wysokości 

2 363 686 zł. Ponadto w roku 2012 planuje się zaciągnięcie kredytu na spłatę zobowiązań w 

wysokości 4 159 933 zł. W latach 2013-2017 spłaty zobowiązań planuje się finansować dochodami 

własnymi. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Choroszcz 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

  (uchwała Nr V/56/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 

 

 

 

Ad. 9 - 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, głos zabrał, upoważniony przez  Zastpcę 

Burmistrza Choroszczy, Pełnomocnik ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu z 

przeznaczeniem na przeprowadzenie w klasach ,,I’’ Szkół Podstawowych w gminie Choroszcz, 

przesiewowych badań wzroku i słuchu multimedialnym programem ,,Widzę i Słyszę’’ oraz 

przygotowanie wstępnych kwalifikacji do korekcji wad postawy z odpowiednimi zaleceniami. 

 

Witold Wróblewski wyjaśnił, że „Widzę i Słyszę” jest to program badań przesiewowych 

opracowany przez Instytut Fizjologii i Patologii Słuchu w Warszawie dotyczy gównie badań u 

dzieci w wieku klas O-III. W ubiegłym roku skorzystało z tego typu badań 206 dzieci . Wykryto 

problemy słuchu i wzroku u 36 dzieci, które zostały skierowane na dalsze wizyty u lekarzy 

specjalistów. W 2011 r.  roku planujemy kontynuować badania przesiewowe programem „Widzę i 

Słyszę”, oraz rozszerzyć badania o badania profilaktyczne wad postawy dla dzieci klas I-III. 

Reasumując powyższe na te badania chcemy przeznaczyć 5370 zł przekazując pieniądze jako 

pomoc finansową Powiatowi Białostockiemu. Badania będzie przeprowadzać Powiatowa Poradnia 

Psychologiczno- Pedagogiczna z Białegostoku, która mieści się przy ul. Słonimskiej 15/1. 

Badaniami programem „Widzę i Słyszę” chcemy objąć 105 dzieci, zaś wad i postawy 140 dzieci. 

Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna na koniec w/w badań dodatkowo zorganizuje 

podsumowanie swojej działalności oraz w każdej szkole podstawowej w Kruszewie, Rogowie, 

Złotorii i Choroszczy zorganizuje spotkania porad z logopedą, psychologiem, pedagogiem w ramach 

„ Dni otwartych” dla dzieci i rodziców. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu z 

przeznaczeniem na przeprowadzenie w klasach ,,I’’ Szkół Podstawowych w gminie Choroszcz, 

przesiewowych badań wzroku i słuchu multimedialnym programem ,,Widzę i Słyszę’’ oraz 

przygotowanie wstępnych kwalifikacji do korekcji wad postawy z odpowiednimi zaleceniami. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

  (uchwała Nr V/57/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Głos zabrał Zastępca Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr XXX/236/10 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 29.07.2010 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizację inwestycji drogowych w 2011 roku. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w uchwale Nr XXX/236/10 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 29 

lipca 2010 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizację 

inwestycji drogowych w 2011 r. (zmienionej uchwałą Nr III/34/11 Rady Miejskiej w Choroszczy z 

dnia 29 marca 2011 r.) w § 1 proponuje się następujący zapis: „ 1. Gmina Choroszcz zobowiązuje 

się udzielić pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu, tytułem zabezpieczenia wkładu 

własnego w zakresie inwestycji drogowych pn.: 

 1 .Przebudowa drogi powiatowej Nr 1535B Białystok — Kruszewo Etap II w kwocie 

nieprzekraczającej 2 230 000 zł,  

2. Przebudowę ul. Alei Niepodległości położonej w ciągu drogi Nr 1552 B w miejscowości 

Choroszcz w kwocie nieprzekraczającej 25 000 zł,  

3. Aktualizację dokumentacji projektowej na przebudowę ul. Kolejowej w Klepaczach w kwocie 

nieprzekraczającej 40 000 zł.” 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXX/236/10 Rady Miejskiej w Choroszczy z 

dnia 29.07.2010 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na 

realizację inwestycji drogowych w 2011 roku. 

  

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

  (uchwała Nr V/58/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 
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Nieobecni chwilowo: Piotr Siemieniuk, Piotr Tymiński. 

 

Ad. 11 – 

  

 Ponownie głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w 

sprawie przekazania środków na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. 
 

 

Mirosław Zalewski przypomniał na wstępie, że uchwała w sprawie przekazania środków jako 

dotacji celowej na dofinansowanie wydatków związanych z poprawa wyposażenia technicznego 

Komendy Miejskiej PSP w Białymstoku podjęta była przez Radę 30 czerwca 2011 r. W wyniku 

nadzoru – Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku uznała powyższą uchwałę za podjętą z 

naruszeniem prawa z uwagi na zapis zobowiązujący do udzielenia dotacji Miastu Białystok. 

Zgodnie z rozstrzygnięciem RIO – obecnie zapisujemy przekazanie środków na Fundusz Wsparcia 

PSP, którego dysponentem jest Komendant Wojewódzki w celu wykorzystania przez Komendę 

Miejską PSP w kwocie 50 tys zł. Chodzi o zakup samochodu ratowniczo – gaśniczego na potrzeby 

OSP Klepacze. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania środków na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży 

Pożarnej. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

  (uchwała Nr V/59/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

 

Nieobecni chwilowo: Piotr Siemieniuk, Piotr Tymiński, Jacek Dąbrowski. 

 

 

Ad. 12 - 

 

 Zastępca Burmistrza Choroszczy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez 

Gminę Choroszcz zarządzania publiczną drogą powiatową. 

 

Mirosław Zalewski powiedział, że uchwała dotyczy przyjęcia przez gminę zadania publicznego w 

postaci zarządzania publiczną drogą powiatową Nr 1549B (droga Nr 1535B — Oliszki — Klepacze 

— Horodniany), położoną na terenie Gminy Choroszcz, w zakresie przebudowy drogi na odcinku 

900 mb wraz z wykonaniem kanalizacji deszczowej z zadania realizowanego wspólnie przez Powiat 

Białostocki oraz Gminę Choroszcz pn. Przebudowa ulic w Klepaczach: ulicy Kolejowej w ciągu 

drogi powiatowej Nr 1549B na odcinku od km 0+000 do krn 0+900,00 oraz ulicy Wodociągowej w 

ciągu drogi gminnej Nr 6266 na odcinku od krn 0+427,00 do krn 1+400,00, Gmina Choroszcz. 
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Przyjęcie zadania nastąpi na mocy porozumienia regulującego w szczególności wzajemne 

rozliczenia finansowe. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Choroszcz zarządzania publiczną drogą 

powiatową. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

Nieobecni chwilowo Jacek Dąbrowski, Piotr Siemieniuk. 

 

  (uchwała Nr V/60/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 

 

 

 Ad. 13 – 

 

 Głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił propozycję utworzenia 

dwóch odrębnych obwodów głosowania w związku z wyznaczonymi na dzień 9 października 2011 

r. wyborami do Sejmu RP i Senatu RP: 

- Nr 10 – z siedzibą w SPP ZOZ w Choroszczy 

- Nr 11 – z siedzibą w Domu Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

  (uchwała Nr V/61/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

 

Nieobecni chwilowo Jacek Dąbrowski, Beata Jeżerys. 
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 Ad. 14 – 

 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Zastępcy Burmistrza Choroszczy, który przedstawił 

informację dotyczącą dokonania wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Białymstoku. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że zgodnie z zapotrzebowaniem określonym przez Prezesa Sądu 

Okręgowego w Białymstoku , Rada powinna dokonać następującego wyboru: 

- 2 ławników do orzekania w sprawach rodzinnych  

- 5 ławników do orzekania w sprawach pracy i ubezpieczeń społecznych. 

Następnie przypomniał, że zgodnie z ustawą – Prawo o ustroju sądów powszechnych, na 

poprzedniej Sesji 30 czerwca 2011 r. Rada wybrała Zespół opiniujący kandydatów na ławników.  

 

Radny Józef Waczyński jako Przewodniczący Zespołu opiniującego odczytał protokół z posiedzenia 

wymienionego Zespołu. Zgłoszone kandydatury zostały pozytywnie jednogłośnie zaopiniowane 

przez skład Zespołu.      (protokół w załączeniu) 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej: 

- Piotr Siemieniuk zgłosił kandydaturę Barbary Dzienisiuk – kandydatka wyraziła zgodę 

- Barbara Dzienisiuk zgłosiła kandydaturę Rafała Łada – kandydat wyraził zgodę 

- Aleksander Werpachowski zgłosił kandydaturę Piotra Tymińskiego – kandydat wyraził zgodę 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady wyjaśnił zasady przeprowadzenia tajnego głosowania: 

1. Głosowanie przeprowadza wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna. 

2. Głosowanie jest tajne, odbywa się przy pomocy kart do głosowania sporządzonych odrębnie dla 

 każdego rodzaju spraw do orzekania. 

3. Kandydaci na ławników umieszczeni są na karcie do głosowania w porządku alfabetycznym. 

4. Komisja Skrutacyjna sprawdza prawidłowość sporządzonych kart do głosowania, informuje o 

 sposobie głosowania i rozdaje je radnym. 

5. Głosowanie odbywa się na sesji poprzez wyczytywanie przez członka Komisji Skrutacyjnej, 

według listy obecności, nazwisk radnych, którzy kolejno podchodzą do urny i w obecności 

Komisji Skrutacyjnej wrzucają do niej karty do głosowania. 

6. Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki głosowania i sporządza 

 protokół. 

7. Protokół podpisują osoby wchodzące w skład Komisji Skrutacyjnej. 

8. Wyniki wyborów ogłasza przewodniczący Komisji Skrutacyjnej poprzez odczytanie protokołu na 

 sesji. 

9. Wybór ławników następuje zwykłą większością głosów przy obecności co najmniej połowy 

 ustawowego składu Rady. 

 

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne, oddzielnie dla każdego rodzaju spraw do 

orzekania i po przerwie: 11.10 – 11.30,  Przewodniczący Komisji Rafał Łada przedstawił protokół z 

ustalenia wyników głosowań. 

   (kartki z 2 głosowań oraz protokół w załączeniu) 
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Komisja Skrutacyjna stwierdziła w protokole, iż na ławników Sądu Rejonowego w Białymstoku na 

kadencję 2012 – 2015 zostali wybrani: 

I. do orzekania w sprawach rodzinnych: 

1. Radłowski Adam 

2. Wiszowata Barbara 

II. do orzekania w sprawach pracy i ubezpieczeń społecznych: 

1. Krysztopik Barbara 

2. Puchalska – Gawron Katarzyna 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski zwróci uwagę na zapis niewłaściwych wniosków w 

protokole Komisji Skrutacyjnej dotyczący uzyskanej przez kandydatów liczby głosów. 

 

Komisja Skrutacyjna po dyskusji i naradzie ponownie odczytała protokół  stwierdzający wybór  

następujących osób na ławników Sądu Rejonowego w Białymstoku na kadencję 2012 – 2015: 

I. do orzekania w sprawach rodzinnych: 

1. Radłowski Adam 

II. do orzekania w sprawach pracy i ubezpieczeń społecznych: 

1. Krysztopik Barbara 

2. Puchalska – Gawron Katarzyna 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu Komisji 

Skrutacyjnej: 

- za przyjęciem – 15 głosów. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Rejonowego w Białymstoku do orzekania w sprawach rodzinnych oraz w sprawach pracy i 

ubezpieczeń społecznych. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

   (uchwała Nr V/62/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

 

 

 Ad. 15 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady udzielił głosu 

Zastępcy Burmistrza Choroszczy , który przedstawił projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych projektu Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Uzależnień 

na rok 2012 na terenie gminy Choroszcz. 
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Mirosław Zalewski poinformował, że projekt uchwały dotyczy Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2012 na terenie gminy Choroszcz, który jest 

opracowany  przez Zespół partycypacyjny w ramach projektu „Decydujmy razem”. Obowiązek 

przeprowadzenia przedmiotowych konsultacji wynika z zapisów umowy w ramach wymienionego 

projektu. Proponuje się następujące zasady przeprowadzenia konsultacji Programu: 

- konsultacje społeczne zostaną przeprowadzone w formie formularza stanowiącego załącznik do 

uchwały, który będzie można pobrać ze strony internetowej, lub w sekretariacie Urzędu, 

- ogłoszenie o przeprowadzeniu konsultacji wraz z projektem uchwały zostanie zamieszczone na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Choroszczy: www.choroszcz.pl i w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Miejskiego w Choroszczy poprzez umieszczenie na okres 14 dni w zakładce 

„Platforma Konsultacji Społecznych” oraz na tablicach ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Choroszczy, 

- uwagi i opinie mogą być zgłaszane w terminie 14 dni od dnia ukazania się projektu uchwały na 

stronach internetowych Urzędu Miejskiego w Choroszczy, na obowiązującym formularzu pisemnie 

lub za pośrednictwem poczty elektronicznej, wyniki konsultacji przedstawione zostaną Radzie 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu Programu 

Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2012 na terenie gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

  (uchwała Nr V/63/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

 

  Ad. 16 – 

 

 

 Głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który omówił projekt uchwały dotyczący 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli  zajęć specjalistycznych 

zatrudnionym w szkołach i przedszkolu na terenie Gminy Choroszcz. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że zapisy w projekcie uchwały wynikając z ustawy Karta nauczyciela i 

przepisów wykonawczych i będą stanowić podstawę działań dyrektorów placówek oświatowych na 

terenie gminy.  Proponuje się określić tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycieli: 

doradców zawodowych, zajęć korekcyjno – kompensacyjnych, terapeutów (prowadzących zajęcia o 

charakterze terapeutycznym i socjoterapeutycznym) zatrudnionych w szkołach i przedszkolu na 

terenie Gminy Choroszcz na 20 godzin. Godzina zajęć specjalistycznych trwać będzie 60 minut. W 

uzasadnionych przypadkach dyrektor szkoły może dopuścić prowadzenie zajęć specjalistycznych w 

czasie krótszym niż 60 minut, zachowując ustalony dla ucznia łączny czas tych zajęć 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli  zajęć specjalistycznych zatrudnionym w szkołach i przedszkolu na terenie Gminy 

Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Nieobecna chwilowo p. Beata Jeżerys. 

 

    

  (uchwała Nr V/64/2011 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 

 

 

 Ad. 17 – 

 

Zapytania i wolne wnioski: 

Radny Jacek Dąbrowski poruszył następujące sprawy: 

1) KS „Narew” zgłosił potrzebę zakupu bramek do rozgrywek „Żaków” czyli najmłodszej 

grupy zawodników. W związku z tym trzeba zrobić drugie boisko treningowe np. przy 

Orliku. Dodał, że jest to wymóg regulaminowy PZPN. 

2) prośba o uzupełnienie oświetlenia na ul. Rybackiej – do końca tej ulicy. 

 

 

Radny Tomasz Krasicki zwrócił uwagę na konieczność wykonania naprawy ogrodzenia stadionu 

miejskiego uszkodzonego wskutek uderzenia samochodu: należy wstawić jeden słupek i zespawa 

dwa przęsła. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zwrócił się z prośbą o interwencję z Urzędu ponieważ na terenie sołectwa 

Złotoria jest duży problem z bezpańskimi psami, których ilość wzrasta po niedzielnych przejazdach 

przez Złotorię do Kiermus. Jego zdaniem należałoby wzmocnić patrole Policji w pierwsze niedziele 

miesiąca (być może kilka mandatów wpłynie na zachowania ludzi) lub też zainteresować tym 

tematem organizacje zajmujące się zwierzętami. Jest to poważny problem z uwagi na zagrożenia dla 

mieszkańców jak i ogromne koszty odłowu tych zwierząt. 

 

Radny Piotr Tymiński w imieniu sołtysa wsi Ruszczany  zgłosił następujące sprawy: 

1) postawić lustro na skrzyżowaniu ul. Piaskowej z drogą w kierunku cmentarza i Kościuk 

2) na tym samym skrzyżowaniu naprawić zapadnięty asfalt z uwagi na bezpieczeństwo 

przejazdu. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwracając się do radnych powiatowych przypomniał o konieczności 

uwzględnienia w projekcie drogi Aleja Niepodległości wjazdu do bloku ul. Sienkiewicza 44 oraz 

usunięcia nierówności w drodze na skrzyżowaniu ulic Aleja Niepodległości – Żółtkowska ponieważ 

gromadzi się tam woda. 

 

Radny Rafał Łada złożył wniosek o uwzględnienie w budżecie gminy na 2012 rok wydatków 

obejmujących inwestycje na terenie wsi: Porosły, Porosły Kolonia, Łyski.(wniosek w załączeniu) 
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Radny Piotr Siemieniuk odnosząc się do tematu wód opadowych w Barszczewie poruszanego przez 

niego na Komisji wniósł o zajęcie się tą sprawą poprzez pozyskanie informacji i rad od specjalistów. 

W Dzikich na przykład wykorzystano studnie chłonne. Jest przekonany,  że jest sposób by wody 

opadowe w Barszczewie można było skierować np. do rowów. 

 

Jarosław Kozłowski sołtys wsi Dzikie wypowiadając się w kwestii dróg podkreślił, że trzeba się 

skupić nie tylko na budowie dróg, ale także na pilnowaniu właściwego użytkowania tych już 

wybudowanych. 

 

Anna Szymańska sołtys wsi Ogrodniki przypomniała, że w miesiącu lutym 2011 r. złożyła wniosek 

o wykonanie wiaty przystankowej w Ogrodnikach, dla dzieci dojeżdżających do szkoły. Dodała, że 

zgodnie z otrzymaną odpowiedzią z Urzędu: gmina musi wyznaczyć teren na pętlę. Niestety do 

chwili obecnej tego nie zrobiono i będzie to trudne ponieważ nie ma tam terenów gminnych, a rok 

szkolny już się rozpoczął. Prośba o przyspieszenie działań. 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że: 

1) w kwestii bramek: jeśli jest miejsce to spróbujemy coś zrobić w tej sprawie, 

2) projekty: na kanalizację i na drogę muszą być ze sobą spójne więc jest odpowiedni 

czas na zgłaszanie uwag do planu na Aleję Niepodległości, 

3) uszkodzone w wyniku wypadku ogrodzenie stadionu zostanie naprawione, kwestia 

jeszcze ubezpieczenia i ściągnięcia odszkodowania, 

4) problem psów w Złotorii: jest to problem ogólnopolski; pies ma trafić do schroniska, 

niestety białostockie schronisko jest przeładowane, a nie ma możliwości prawnych by go 

uśpić np. po miesiącu pobytu. Gmina ma podpisaną korzystną umowę ryczałtową z firmą 

wyłapująca i odwożącą psy do schroniska. Zaproponował by mieszkańcy Złotorii 

zorganizowali dyżur w niedzielę i sami spróbowali wyłapać takie osoby gdyż pomoc Policji 

będzie w ograniczonym czasie, 

5) zapadnięta droga w Kościukach: będziemy interweniować z Urzędu, 

6) kwestia lustra: do przemyślenia, 

7) wnioski mieszkańców do budżetu zgłoszone przez radnego Łada powinny być przez 

niego poddane weryfikacji biorąc pod uwagę realia, 

8) studnie chłonne w Dzikich nie rozwiązują problemu wód opadowych, a tylko tych z 

wybudowanej drogi. Mieliśmy tam zgody właścicieli gruntów na odprowadzenie wód z drogi  

na ich działki, ale warunkowe, że po pewnym czasie wybudujemy zabezpieczenie by woda 

nie spływała na działki tylko odpływ mógłby być skierowany do tych studni chłonnych lub 

innego rozwiązania. Generalnie gmina nie zajmuje się melioracją, a wody opadowe gdzieś 

spłynąć muszą; tam gdzie jest infrastruktura jest to odbierane np. przez rowy przy 

budowanych drogach. Zagospodarowanie wód opadowych przerasta możliwości gminy, 

9) w kwestii wiaty w Ogrodnikach: przyjrzy się szczegółom. 

 

Radny Piotr Siemieniuk odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza zauważył, że trzeba sprawdzić jak 

problem wód opadowych można rozwiązać, a środków będziemy szukać dlatego też prosi o 

zasięgnięcie rad specjalistów. Następnie poprosił o zamontowanie lustra na drodze powiatowej 

przez Barszczewo – wjazd do Barszczewa od strony Białegostoku. 

Ponowił apel do całej Rady o większe zaangażowanie i pracę na rzecz gminy – częstsze spotkania i 

rozmowy, prace nad budżetem. Podkreślił, że radni nie mogą się tylko ograniczać do głosowań. 
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Radny Rafał Łada poruszył temat nowej ustawy o ochronie zwierząt i w związku z która zachodzi 

obawa, że będą jeszcze większe problemy gdyż ustawa mówi np. że łańcuch psa musi mieć 3 m; że 

zwierzę może być na uwięzi maksymalnie 12 godzin. Jego zdaniem ustawa ta jest kontrowersyjna, 

ale przede wszystkim może spowodować zwiększenie ilości wałęsających się zwierząt. Uważa, że 

należy pomyśleć (by wyjść naprzeciw oczekiwaniom p. Jabłońskiego) i wrócić do tematu straży 

miejskiej, o której już Rada rozmawiała. 

 

Zbigniew Andruszkiewicz Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 poprosił aby przy pracach brać 

pod uwagę zjazd na historyczne miejsce pn. szubienica z uwagi na najbliższe obchody 150-lecia 

postania styczniowego i przybyłych na nie gości. 

 

Radny Grzegorz Gereluk zaproponował uregulowanie samego faktu wnioskowania. Jest pierwszą 

kadencję radnym, ale obserwuje, że pewna grupa wniosków nie powinna być składana na Komisji 

czy Sesji, ale bezpośrednio u merytorycznego pracownika Urzędu – chyba, że nie odnosi to skutku. 

Proponuje więc, aby zgłaszać tylko wnioski ważne i oczekiwać na nie odpowiedzi, w tym do 

Powiatu – jak zostały załatwione – to będzie łatwiej je uporządkować. 

 

 

 

 Ad. 25 - 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady Piotr Dojlida ogłosił  

zakończenie obrad  V Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

 

    Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 
 

 


